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Sekreterare 
  Paragraf 283–288, 293–312 
 Oskar Engdahl  

   
Sekreterare  Paragraf 289 - 292 
 Anders Holmensköld (M)  
   

Ordförande 
  

 Miguel Odhner (S)  
   
Justerande   
 Gun-Marie Daun (KD)  

 
 

 
  

Övriga deltagare Marielle Månskär Samhälle och utveckling § 285 
 Elisabeth Svensson Administrativa enheten § 285 
 Åsa Berglie  Upphandling inköp projekt §§ 283 – 289 
 Ann-Charlott Backström  HR-enheten §§ 283 – 287 
 Pia Jakobsson Ekonomi och kvalitet §§ 283 – 289 
 Haleh Lindqvist  Kommundirektör §§ 283 – 289 
 Carina Nithander  Administrativa enheten § 825 
 Nicola Karan Säkerhet § 288 
 Bernt Lundborg (S) Ledamot Renovas Styrelsen § 293 
 Anders Åström VD Renova § 293 
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§ 283/2024 

Val av justerare 
 
 Till justerare föreslås Gun-Marie Daun (KD) 
 
 Till sekreterare punkt 8 – 11 föreslås Anders Holmensköld (M) 

Beslut 
1. Till justerare utses Gun-Marie Daun (KD). 
2. Till sekreterare punkt 8 – 11 utses Anders Holmensköld (M). 

__________ 
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§ 284/2024 

Tillkommande och utgående ärenden 
  

Till sammanträdet har ett initiativärende lämnats av oppositionspartierna KD, SD, C, L, UP 
och V angående arbetsmiljön inom Kungälvs kommun. 
Ordförande föreslår att ärendet ska beredas i normal demokratisk ordning innan behandling 
till kommunstyrelsen.  

 
 I övrigt inga tillkommande eller utgående ärenden. 
 

Yrkande  
 Elisabeth Mattson (L): Att initiativärendet kommer upp på dagens sammanträde.  

Miguel Odhner (S): Avslag på Elisabeth Mattssons (L) yrkandet. 
 
 Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på att bereda initiativärendet innan behandling i 
kommunstyrelsen mot Elisabeth Mattssons (L) yrkande att behandla ärendet idag och finner 
att kommunstyrelsen beslutar att bereda ärendet innan det behandlas i kommunstyrelsen. 
Omröstning begärs. 

 
Omröstning begärs. kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för att bereda ärendet innan behandling i kommunstyrelsen och  
Nej-röst för bifall till Elisabeth Mattssons (L) yrkande att behandla ärendet idag. 

Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster för att bereda ärendet innan behandling i kommunstyrelsen och 8 nej-röster 
för Elisabeth Mattssons (L) yrkande att behandla ärendet idag beslutar kommunstyrelsen att 
bereda ärendet innan det går upp för behandling i kommunstyrelsen.  
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)  X  
Ove Wiktorsson (C)  X  
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Ryberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Elisabeth Mattsson (L)  X  
Jonas Andersson (S) X   
Mikael Wintell (UP)  X  
Marcus Adiels (M) X   
Greger Plannthin (SD)  X  
William Hult (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
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Michael Karlsson (L)  X  
Erik Andreasson (V)  X  
Charlotta Windeman (M) X   
Miguel Odhner (S) X   

Summa: 9 8 0 
 

Beslut 
Dagordningen fastställs. 

__________ 
Utvecklingspartiet lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. Ej inkommen. 
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 § 285/2024 

Redovisning av delegationsbeslut 
  

Till kommunstyrelsen redovisas en lista med delegationsbeslut som tagits sedan föregående 
sammanträde. Listan är utsänd med kallelsen. Kommunstyrelsens presidium har valt ut fyra 
delegationsbeslut som redovisas under sammanträdet.  
 
Följande delegationsbeslut valdes ut för redovisning på sammanträdet: 
- KS-VR2024/0449-2 Upplåtelse av allmän platsmark - Placering av containrar Hamngatan 

41  
- KS-VR2024/0459-2 Upplåtelse av allmän platsmark - Byggetablering teknikbod, del av 

Marstrand 6:7 
- KS2024/1864-2 Kontrakt Kärna Skola 
- KS2024/2214-4 Beslut personuppgiftsincident 

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
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 § 286/2024 

Kommundirektörens rapport 
  
 Haleh Lindqvist, kommundirektör, informerar om följande från förvaltningen: 
 

- Uppsägning av lokalt kollektivavtal om samverkan, 2024-10-24 
o ” Uppsägning av lokalt kollektivavtal om samverkan  

Vi säger härmed upp det lokala kollektivavtalet om samverkan. 
Avtalet har 6 månaders uppsägningstid och upphör därmed att gälla 2025-05-01” 

- Kungälvs kommun har 4 chefsnivåer som speglas i samverkansnivåerna LSG, VSG, SSG 
och CSG. Det finns samverkansformer för alla chefsnivåer 

o Med undantag för någon sektor som enbart har VSG, SSG. De lokala frågorna tas 
både på VSG och SSG. 

o Den här tågordningen är utifrån gällande samverkansmodell.  
o Konsekvensen blir att parterna återgår till MBL-förhandlingar i stället för 

samverkan. 
o Förvaltningens chefer, 170, har löpande kontakt med kommunals företrädare i 

olika ärenden. 

Kommunal har varit mot 11 timmars direktivet i hela Sverige. 11 timmars direktivet förbjuder 
att man ska får jobba 11 timmar i sträck. Man ska jobba högst 9 timmar. 11 timmars direktivet 
är dock ett regeringsbeslut.  
 
Kommunal har framfört att de är missnöjda med schemaplanering, framför allt inom trygghet 
och stöd. De planerar utifrån de insatser som vårdtagarna har. Där finns det ett stort missnöje 
med schemat. Kia anmälningar och tillämpning av 11-timmarsdirektivet samt den ökade 
vårdtyngden på särskilda boenden. 
 
Sektorchefen har frågan att kontrollera hur man kan göra vårdtyngdsmätningar på boendena.  
 
Ann-Charlotte Backström, HR-chef, informerar om: 
Den tågordningen som vi har, har kommunal har varit med på. Nu har vi bokat tid med 
kommunal för att få svar på vad de anser är fel med nivåerna, det är Kommunal i väst som är 
inbjudna. Ska det bli ytterligare nivåer behöver vi ta till oss det och prata med SKR. Vi jobbar 
utifrån SKR:s modell.  

 
 Fråga från ledamot angående tillämpningsanvisningar: 

Svar från Haleh Lindqvist; 
Samverkansavtalet signerades 2016, nya regler kom 2017 och få valde man i Kungälv, samtliga 
fackförbund, att i stället ta fram tillämpningsanvisningar för att revidera avtalet. 
Förvaltningen var tydliga att avtalet behövde revideras, men samtliga fackförbund på CSG 
ville revidera tillämpningsanvisningarna. I samtal med HR har det framförts av kommunal att 
de vill ha lokala avtal, det finns centrala avtal, men säger man upp samverkansavtalet, MBL 
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tillåter lokala avtal, kommunal vill ha arbetstidsförkortning, medan kommunen följer centrala 
avtal. Eftersom vi har ett samverkansavtal kan vi inte. Vi följer centrala avtal och vill helst inte 
göra lokala avtal, när de förändrar de centrala avtalen och vi har lokala avtal följer vi inte 
kollektivavtalen.  
 
Haleh Lindqvist och Ann-Charlotte Backström informerar att: 
Kommunen har varit i kontakt med SKR och chefsförhandlare gällande kollektivavtalen, om 
kommunen väljer att ha lokala avtal förstörs den Svenska modellen. Det är inga kommuner 
som har kompetensen att förhandla på en lokal nivå om löneökningar mm.  
 
Miguel Odhner (S): Det är viktigt att nya styrelseledamöter känner till att vi har och ska ha ett 
öppet förhållningssätt till de fackliga. Därför har beslut fattats sedan några år tillbaka att bjuda 
in de fackliga organisationerna till budgetdagen så de fackliga kan ha dialog och få se samma 
saker som politiken. Dessutom har de fackligas möjlighet att yttra sig skriftligt inför beslut om 
budget och att det följer med i hela den politiska behandlingen så vi vet vad de fackliga tycker. 
I år var det bara ett fackförbund som yttrade sig i samband med beslut om budget 2025. Det 
är vad vi politiskt gör för att möta dem. Sen har vi även haft yrkesdialoger för att få en 
ofiltrerad bild av verkligheter. Nästa år införs dessutom kvalitetsdialoger som ska utvecklas.   
 
Styrelsen har delegerat till parterna under styrelsen att sköta dessa frågor, men även 
kommunstyrelsens politiska ledning behöver träffa de fackliga och Kommunal, det är bra att 
vi också träffar dem och lyssna över vad det är som inte fungerar. Vi behöver prata med dem. 

 
 Vidare ger Haleh Lindqvist, information om: 

- Sektor samhällsbyggnad har haft dialog med Kungälv energi om entreprenader samt hur 
man arbetar med solceller 

- Rekrytering av VA-teknikchef pågår 
- Överläggning av larm VA-anläggningar till korrekt server pågår 
- Förberedelser tillsammans med bland annat miljöenheten inför möte med representanter 

för Kovikshamnsområdet inför VA-utbyggnad 12 november 
- Mycket frågor kring trafik,kollektivtrafik samt kommande park i Kongahälla vid öppet hus 
- 41 fruktträd är planterade, ytterligare fem planteras i år kvarvarande 4 i blivande parken i 

Kongahälla 
- Detaljplanern för Bovieran som varit överklagad har vunnit laga kraft.  
- Polisanmälan har lämnats in på grund av en hotkampanj på nätet mot socialtjänsten i 

Kungälv samt för kartläggning av vissa berörda medarbetare av en känd person 
o En förundersökning är inledd och säkerhetsåtgärder vidtagna 

- Invigning av ny uteträdgård på Ytterbyhemmet 
- Förfrågan har kommit till kommunen om att genomföra en regiontävling för 

funkisfestivalen 
o Sonderingsarbete pågår i frågan och den lyfts till förvaltningsledningen för 

ställningstagande 
- Information med fristående förskolor och grundskolor. Punkter som togs upp var bland 

annat grundbeloppet 2025 
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- Socialtjänsten möter ledningsgrupperna i de olika skolformerna för att informera och ha 
dialog om nya socialtjänstlagen 

- Nya introduktioner av barn och vårdnadshavare har löpande skett i förskolan under 
hösten, men inte samma antal som tidigare år  

- På verksamhetsnivå har man just nu i grundskolan stort fokus på att uppdatera och se 
över rutiner, vissa rutiner saknas och andra behöver uppdateras. 

- Grundskola gemensamt med gymnasiet håller på att se över organisationen för 
förstelärare och arbetsgruppen inom samverkan, är snart klar med anvisningarna kring 
förstelärare. 

- Genomförandet av Gymnasiemässan har gått väldigt bra. 
- Trekungagymnasiet har startat informationskvällar för vårdnadshavare till årskurs 9. 

Besöksdagen kommer anordnas på skolan. 
- På mimers hus i samarbete med säkerhetsavdelningen, har det varit narkotikahundar på 

skolan. Detta är en del av det främjande och drogförebyggande arbetet som sker, inga 
tillslag gjordes. Tillstånd har varit sökt. 

- Under höstlovet (läslovet) har både bibliotek och kulturskolan ordnat en hel del aktiviteter 
som har riktat sig till barn och unga.  

- Kulturnatta äger rum den 16 november 
- Ansökan om att få använda ordningsvakt på kulturskolan (A-huset) är inlämnat 
- Öppet hus genomfördes under förra veckan 
- Konsekvensbedömningar pågår för Microsoft 365 
- Utbetalning av ekonomiskt bistånd fortsatt lägre än budgeterat 
- Gemensam bankupphadling inom soltak, där medlemskommunerna deltar. 
- Arbetsmiljöutbildning för chefer och skyddsombud tillsammans med fackliga 

genomfördes 25/10 med positiv utvärdering. 
- Säkerhetschefen kommer att kolla på de massmejl som varit utskickade under dagen,  

 
Kommunstyrelsens presidie ska träffa kommunal efter att förvaltningen träffat dem.  

 
Åsa Berglie, stabschef projekt, lämnar en statusrapport för arenan: 
 
Ärendet med markbytet och flytt av byggprocess och aktieägartillskott togs vid 
kommunfullmäktige 7 november. 
 
Efter laga kraft beslut kan: 
1. Lagfart för Kungälv Arena AB i Rollsbo  3:23 handläggas 
2. Därefter görs fastighetsreglering hos Lantmäteriet 

Status på myndighetsfrågor 
- Kompletteringar till mark- och miljödomstolen för vattendom pågår 
- Marklov sökt för dagvattendemm och groddammen för att inleda arbeten 
- § 28-tillstånd för hantering av massor kommer att sökas (miljötillstånd 
- Dialog med trafikverket om hur bygginfarter med mera längs väg 168 kan ordnas.  
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Arbete som pågår i byggprojektet 
- Arbete som pågår just nu: Fas 1 = Projektering 

Pågående byggnation 
- Etableringsarbeten för dagvatten/groddamm samt byggbodar är påbörjade 
- Grävmaskin på plats från 6 november 
- Information läggs ut på hemsidan samt under trafiksidan som visar 

trafikomledning/trafikpåverkan på till exempel cykelbanor, vägar mm.  
- Även Kungälvsposten har fått informationen att arbeten kommer inledas på platsen och 

de gjorde ett mindre reportage från platsen 8 november.  

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 287/2024 

Månadsrapport 
  

Pia Jakobsson, ekonomichef, presenterar månadsprognosen till och med oktober: 
- Prognos budgetavvikelser, driftredovisning 2024 
- Resultatprognos 
- Låneskuld, likviditet och investeringar 
- Befolkningsutveckling  
- Arbetslöshet bland ungdomar 

o KS tar med frågan om att eventuellt redovisa jämförelsetal med andra GR 
kommuner 

- Hemtjänst 

 
Ann-Charlott Backström, HR-enheten, informerar om kort och långtidsfrånvaro för 
kommunen i sin helhet samt per sektor och stab. 
 

 Åsa Berglie, projektchef, informerar om följande investeringar: 
- Diseröds skola 
- Ängegärde Äldreboende 
- Ytterbyskolan 
- Mimers hus – ombyggnation av restaurangkök 
- Trekungaskolan 
- Munkegärdeskolan 
- Matsal och kök i kärna inkl. trygghetspunkt 
- Solbräcke – BMSS 
- Sandbackaskolan – ombyggnation 
- Arenaprojektet 
- VA Aröd 
- Bovieran 
- Kongahälla – parken, utegym 
- Nordtag 

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 288/2024 

Revidering av Plan trygg i Kungälv (Dnr KS2024/1903) 

Sammanfattning 
2023 antogs Plan Trygg i Kungälv. Planen ligger under programmet Social Hållbarhet – ökat 
innanförskap. Planen, och programmet, antogs och gäller från 2024 till 2027. 1 juli 2023 
började lagen om kommuners ansvar för det brottsförebyggande arbetet (2023:196) att gälla. I 
lagen stipuleras att kommunerna skall arbeta kunskapsbaserat och utefter beprövade metoder i 
det brottsförebyggande arbetet. Vidare stipuleras att en årlig lägesbild över brottsligheten i 
kommunen ska tas fram och att en åtgärdsplan ska baseras på resultaten i denna.  
 
Under året har därför en årslägesbild för år 2023 över kriminaliteten i Kungälvs kommun tagits 
fram och utifrån denna har ett förslag till revidering av Plan Trygg i Kungälv framtagits.  

Planen har tagits upp och diskuterats i det Strategiska Brottsförebyggande Rådet och Rådet för 
Folkhälsa och Social hållbarhet. Förvaltningens förslag till beslut är att den reviderade planen 
fastställs av kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Revidering av Plan trygg i Kungälv 
Bilaga Årslägesbild 2023 - Brottslighet i Kungälv kommun 
Bilaga Plan Trygg i Kungälv 2024-2027-GAMMAL 
Bilaga Plan Trygg i Kungälv 2024-2027-NY 
 
Under sammanträdet 
Nicola Karan, säkerhetssamordnare, informerar om ärendet under sammanträdet. 
 
Beslut 

Reviderad Plan Trygg i Kungälv antas. 
__________ 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 289/2024 

Kommunstyrelsens presidie informerar 
  
 KS presidium informerar med externt juridiskt stöd om sekretess, nu och 50 år framåt.  
 

Extern juridisk person informerar kommunstyrelsen om nedan.  
 
Enligt offentlighets- och sekretesslagen 32 kap 3 b § och gäller sekretess i så kallade 
visselblåsarärenden, det vill säga ärenden enligt lagen (2021:890) om skydd för personer som 
rapporterar om missförhållanden (nedan Visselblåsarlagen). 
                       
Sekretess gäller i ett ärende om uppföljning enligt Visselblåsarlagen, i personalärenden rörande 
avskedande, uppsägning, meddelande av disciplinpåföljd eller en liknande åtgärd som grundar 
sig i ett ärende om uppföljning enligt Visselblåsarlagen samt i ärenden om andra åtgärder än 
de som nämnts och som har sin grund i ärenden om uppföljning. Uppföljning i detta 
sammanhang består huvudsakligen i att ta emot en rapport, bedöma riktigheten i de 
påståenden som framställs i rapporten och överlämna uppgifter om de utredda påståendena 
för fortsatta åtgärder.  
Sekretessen avser att skydda enskilda och gäller för uppgift som kan avslöja den 
rapporterandes (det vill säga anmälaren) identitet. Sekretessen avseende den som rapporterar 
är absolut och någon skadeprövning ska därmed inte göras om det handlar om den typen av 
uppgifter. Uppgift om den rapporterandes identitet framkommer dock ej av handlingarna. 
  
Sekretess gäller även för uppgift som kan avslöja identiteten på en annan enskild, om det inte 
står klart att uppgiften kan röjas utan att den enskilde lider skada eller men. Med andra 
personer avses alla personer som kan förekomma, till exempel personer som påstås ha orsakat 
ett missförhållande och personer som varit vittnen. Med personer avses såväl fysiska som 
juridiska personer. För dessa uppgifter råder inte absolut sekretess utan en skadeprövning ska 
göras utifrån det omvända skaderekvisitet, det vill säga att sekretess förutsätts om det inte står 
klart att uppgiften kan röjas utan att den enskilde lider skada eller men. Bedömningen har 
gjorts att det inte står klart att de enskilda som kan identifieras inte kan lida skada eller men. 
Tvärtom är det troligt att de utsätts för andras ringaktning. Sekretess gäller alltså för uppgifter 
som direkt eller indirekt kan identifiera dessa personer. Det innebär att även uppgifter om 
händelsen omfattas av sekretess eftersom uppgifterna indirekt identifierar de inblandade. 
  
För uppgifter som omfattas av sekretess gäller tystnadsplikt. Med tystnadsplikt avses allt 
röjande, såväl, muntligen som skriftligen eller på annat sätt. För det fall du bryter mot 
tystnadsplikten kan straffansvar för brott mot tystnadsplikt förekomma.  
 
Presidiet meddelar 

- För att undvika att handlingar kommer i omlopp av misstag avses utdelande 
handlingar idag insamlas efter beslut är fattat.  
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- Alla skall få den tid som behövs och vi håller på hela dagen och tar extra möten om 
det behövs, men alla ledamöter skall känna att d hinner läsa allt i alla handlingar.   

- Vad som kan kommuniceras kommer presidiet återkomma till efter det att maskning 
gjorts.  

 
Ledamöterna ges därmed tid för inläsning.  

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
Extern juridisk medverkan beviljades närvarande vi handläggning av ärendena, 
sekretessförbindelse har upprättats.  
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 290/2024 

Information kring utredningsuppdrag – Socialtjänstinsatser och/eller 
hemsjukvård efter sluten sjukhusvård 

Bakgrund 
Den 8 augusti 2024 publicerade tidningen Kungälvsposten en artikel om en nyopererad 
äldre person som inte fått sin vistelse på kommunens korttidsboende förlängd och enligt 
artikeln rekommenderats av kommunen att ta in på Fars Hatt. Enligt artikeln ska 
kommunen ha uttryckt att "vi brukar skicka dit folk". Den äldre personen och hans 
ombud berättar om att man i kontakten med kommunen hanterats utan medmänsklighet. 
Den äldre gav i artikeln också uttryck för sin rädsla att "hamna på gatan". 

 
Det är Sociala myndighetsnämnden som fattar beslut i den här typen av ärenden genom 
delegation till ToS tjänstepersoner. Det är nämnden som ansvarar för besluten. Sociala 
myndighetsnämndens ordförande har efter händelsen givit i uppdrag att utreda 
hanteringen av ärendet och så har skett genom kommunjuristens utredning. 

 
Uppgifterna så som det framställts i media, riskerar att rubba allmänhetens förtroende för 
såväl kommunen som för kommunens välfärdstjänster. Inte minst när det gäller hur man 
bemöter en äldre person. Inte oväntat har reaktionen från allmänheten varit mycket hård - 
särskilt på sociala medier. 

Uppsiktsplikt 
Kommunstyrelsen har genom kommunallagen uppsiktsplikt över nämnderna. 
Uppsiktsplikten är i princip begränsad till att göra påpekanden, lämna råd och anvisningar 
samt, om det är nödvändigt, se till att fullmäktige ingriper i sin egenskap av högsta 
beslutande organ. 
Kommunstyrelsen äger inte rätt att i en annan nämnds ställe besluta att en viss åtgärd ska 
vidtas, gripa in i myndighetsutövning eller dylikt. Förevarande beredningsskrivelse har 
upprättats utifrån uppsiktsplikten och i syfte att lämna råd och anvisningar till Sociala 
myndighetsnämnden. 

 
Det har rönt stor debatt utifrån mediauppgifter om att gamla människor, som är i en utsatt 
situation, rekommenderas att ta in på Fars Hatt. Man kan inte bortse från att det de facto 
inträder ett moraliskt ansvar för kommunen när kommunen rekommenderar vissa typer av 

 
boenden, exempelvis hotell. Kommunen är ansvarig för arbetsmiljön för den personal 
som arbetar inom hemtjänsten och kan bli tvungna att utföra insatser i en olämplig miljö. 
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Kommunen har vid minst två tillfällen mellan 2017-11-15 och 2018-02-14, köpt in ett 
antal lägenheter som skulle kunna ges till individer med speciella behov. En av 
målgrupperna var just äldre personer där enda kriteriet var "äldre personer". Den typ av 
bostad har för övrigt erbjudits till personer som drabbats av skred och blivit akut 
bostadslösa. 

 
Även om allt i detta ärende hanteras och bedöms utifrån lagstiftning, har kommunen 
därutöver beslutat om en politisk inriktning genom politiska mål ska genomsyra all 
verksamhet. Kommunen har ett strategiskt mål; trygg omsorg med valfrihet genom hela 
livet och ett resultatmål; medborgare och företag ska få ett ökat förtroende för 
kommunen. Dessa mål landar särskilt ner i kommunens bemötande av medborgare. 

 
Bland annat framkommer det i den utredning som har genomförts på Sociala 
myndighetsnämndens initiativ att den enskilde

 
 inte att beviljas insatsen 

bostad samt att avgift möjligen har tagits ut med felaktigt belopp. Därtill framgår det att 
delegationsordningen eventuellt inte är optimalt utformad. 

 
Sammanfattning 
Den utredning som Sociala myndighetsnämnden har genomfört visar på en del fel i 
handläggningen och mediauppgifter ger intrycket av ett bristfälligt bemötande av en äldre 
människa med nedsatt förmåga. Kommunstyrelsens presidium äger inte kännedom om 
dessa mediauppgifter korrekt återger det som har inträffat, men anser att 
det finns skäl att reflektera och arbeta med bemötande och dokumentation samt de 
resurser, i det här fallet obebodda lägenheter, som står till kommunens förfogande. 

 
Av den anledningen vill kommunstyrelsens presidium föreslå att följande 
rekommendationer lämnas till Sociala myndighetsnämnden att reflektera över. 

 
Förslag till nämnd att reflektera över 

 
1. Överväg att revidera delegationsordningen vid beslut som rör akut hemlöshet 
2. Kvalitetssäkra kommunens rekommendationer om sådana lämnas 
3. Om utvecklingsarbete behövs i bemötandefrågor samt att säkerställa 

att behovsbedömning alltid genomförs i ett tidigt skede. 
4. Stärk relationen mellan nämndens politiker och professionens tjänstemän för att 

öka förståelsen kring roller och uppdrag. 
 

Beslutsunderlag 
Beredningsskrivelse utredningsuppdrag Sociala myndighetsnämnden – Socialtjänstinsatser 
och/eller hemsjukvård efter sluten sjukhusvård 
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Epost daterad 2024-08-09 
Utredningsuppdrag – socialtjänstinsatser och/eller hemsjukvård efter sluten sjukhusvård – 
sekretessmarkerad  

Beslut 
1. Överväg att revidera delegationsordningen vid beslut som rör akut hemlöshet 
2. Kvalitetssäkra kommunens rekommendationer om sådana lämnas 
3. Om utvecklingsarbete behövs i bemötandefrågor samt att säkerställa 

att behovsbedömning alltid genomförs i ett tidigt skede. 
4. Stärk relationen mellan nämndens politiker och professionens tjänstemän för att 

öka förståelsen kring roller och uppdrag. 
__________ 
Extern juridisk medverkan beviljades närvarande vi handläggning av ärendena, 
sekretessförbindelse har upprättats. 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Miljöpartiet lämnar en gemensam anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 291/2024 

Förslag angående Visselblåsarlagen (Dnr KS2024/2486-1) 

 Sammanfattning 

Det har inkommit en visselblåsning avseende hanteringen av ett individärende inom sociala 
myndighetsnämndens ansvarsområde som enligt kommunens visselblåsarriktlinje utretts i 
extern regi. Kommunstyrelsen tar allvarligt på alla visselblåsningar om eventuella 
felaktigheter och det är viktigt att de blir ordentligt utredda. 
Ingen medarbetare eller politiker har, utifrån vad som har kunnat konstateras i den 
externa utredningen, gjort sig ansvarig för något som föranleder arbetsrättsliga åtgärder 
eller polisanmälan. Förtroendet för chefer och medarbetare är därmed orubbat. 

 
 Beslutsunderlag 
 Beredningsskrivelse förslag till beslut visselblåsning 
 Visselblåsaranmälan 2024-08-14 

Rapport från oberoende utredning med anledning av visselblåsning avseende 
socialtjänstärende 

 
 Yrkande 

Gun-Marie Daun (KD): Oppositionens (KD, SD, L, V, UP, och C) yrkanden: 
Kommunstyrelsen beslutar att anteckna utredares rekommendationer. 

   
1. Stärk intern utbildning och kommunikation om gällande processer och 

delegeringsordning. 
2. Överväg i vilken omfattning politiker ska offentliggöra åsikter kring beslut i 

enskilda ärenden.  
3. Arbeta för att skapa en tryggare arbetsmiljö där anställda vågar uttrycka sina 

åsikter. 
 

Avslag punkt 2. Till förmån för egna beslutsförslag 
1. En oberoende arbetsmiljöutredning genomförs inom kommunens förvaltning. 
2. Utredningen utförs av extern expertis inom arbetsrätt och arbetsmiljöfrågor för 

att säkerställa opartiskhet. 
3. Kommunstyrelsen ges insyn och delaktighet i upphandlingsprocessen av den 

externa kompetens som ska genomföra utredningen. 
 

Miguel Odhner (S):  
Kommunstyrelsen ställer sig bakom extern utredares rekommendationer 

   
1. Stärk intern utbildning och kommunikation om gällande processer och 

delegeringsordning. 
2. Överväg i vilken omfattning politiker ska offentliggöra åsikter kring beslut i 

enskilda ärenden.  



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2024-11-13 
Sida  20 (49) 

 
 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 
 

3. Arbeta för att skapa en tryggare arbetsmiljö där anställda vågar uttrycka sina 
åsikter. 

  
Kommunstyrelsen beslutar utifrån rekommendationerna om tre uppdrag   
  
1. Kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att ordna tillfällen för dialog kring 

yttrandefrihet och politisk kommunikation i enskilda ärenden utifrån 
förtroendevalda och tjänstepersoners olika roller och ansvar.   

  
2. Kommundirektör i samråd med fackliga, ges i uppdrag att inom ramen för 

kommunens ordinarie utvecklingsarbete och vid nyanställning vidareutveckla och 
öka chefer och medarbetares kunskap och förståelse utifrån styrande dokument 
som våra värderingar, hälso-arbetsmiljöpolicy och delegeringsordning. 
Förvaltningen skall återkomma med förslag på åtgärder för att utifrån styrande 
dokument säkerställa en trygg och rättvis arbetsmiljö. Särskilda insatser skall 
riktas inom område myndighetsutövning och i denna del ska externt stöd anlitas. 

 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Miguel Odhners (S) yrkande mot Gun-Marie Dauns (KD) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta Miguel Odhners (S) yrkande.  

 
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till Miguel Odhners (S) yrkande och  
Nej-röst för bifall till Gun-Marie Dauns (KD) yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster för Miguel Odhners (S) yrkande och 8 nej-röster för Gun-Marie Dauns (KD) 
yrkande antar kommunstyrelsen Miguel Odhners (S) yrkande. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)  X  
Ove Wiktorsson (C)  X  
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Ryberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Elisabeth Mattsson (L)  X  
Jonas Andersson (S) X   
Mikael Wintell (UP)  X  
Marcus Adiels (M) X   
Greger Plannthin (SD)  X  
William Hult (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
Michael Karlsson (L)  X  
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Erik Andreasson (V)  X  
Charlotta Windeman (M) X   
Miguel Odhner (S) X   

Summa: 9 8 0 

Beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom extern utredares rekommendationer 

   
1. Stärk intern utbildning och kommunikation om gällande processer och 

delegeringsordning. 
2. Överväg i vilken omfattning politiker ska offentliggöra åsikter kring beslut i 

enskilda ärenden.  
3. Arbeta för att skapa en tryggare arbetsmiljö där anställda vågar uttrycka sina 

åsikter. 
  
Kommunstyrelsen beslutar utifrån rekommendationerna om tre uppdrag   
  
1. Kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att ordna tillfällen för dialog kring 

yttrandefrihet och politisk kommunikation i enskilda ärenden utifrån 
förtroendevalda och tjänstepersoners olika roller och ansvar.   

  
2. Kommundirektör i samråd med fackliga, ges i uppdrag att inom ramen för 

kommunens ordinarie utvecklingsarbete och vid nyanställning vidareutveckla och 
öka chefer och medarbetares kunskap och förståelse utifrån styrande dokument 
som våra värderingar, hälso-arbetsmiljöpolicy och delegeringsordning. 
Förvaltningen skall återkomma med förslag på åtgärder för att utifrån styrande 
dokument säkerställa en trygg och rättvis arbetsmiljö. Särskilda insatser skall 
riktas inom område myndighetsutövning och i denna del ska externt stöd anlitas. 

__________ 
Extern juridisk medverkan beviljades närvarande vi handläggning av ärendena, 
sekretessförbindelse har upprättats.  
Ärendet ajourneras klockan 15:24 – 15:29, 16:15 – 16:33, 16:43 – 17:01, 17:27 – 17:35, 17:52 – 
17:56 och 18:01 – 18:03. 
Sverigedemokraterna, Utvecklingspartiet, Liberalerna, Vänsterpartiet, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna lämnar en gemensam anteckning till protokollet, se bilaga. 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Miljöpartiet lämnar en gemensam anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 292/2024 

Förslag till uppdrag om sekretessutredning (KS2024/2470-1) 
   

 I media har framkommit uppgifter om den externa utredning som har vidtagits efter den 
visselblåsning som inkommit (Dnr KS2024/2470-1). 
 
Utredningen omfattas till stora delar av sekretess enligt 32 kap 3 b § offentlighets- och 
sekretesslagen eftersom det förekommer uppgifter som indirekt eller direkt gör att det går att 
identifiera enskilda. Sekretessen i nämnda bestämmelse avser att skydda just enskilda. Med 
enskilda avses såväl den eller de som pekas ut som ansvariga för ett eventuellt missförhållande 
och andra som förekommer i visselblåsningen, till exempel som vittnen. Det är oklart hur 
media har fått tillgång till sekretessreglerade uppgifter. Meddelarfrihet gäller i 
visselblåsarärenden och om det är den som nyttjas har kommunen naturligtvis ingen åsikt om 
det. Däremot är det av vikt att myndigheten, då den efter förfrågan lämnar ut utredningen, gör 
en omsorgsfull bedömning och inte lämnar ut sådana uppgifter som omfattas av sekretess.  
 
När en anmälan kommer in ska bedömning göras och i detta fall sedan lämnas rakt över till 
extern utredare, det bör utredas om så skett i detta fall.  
 
Utifrån riktlinjerna skall två personer sköta ett ärende med ersättare utifrån lagstiftningens 
andemening om att hålla frågan i en så liten grupp som möjligt, det bör utredas om detta har 
efterlevts.  
 
Det har därtill framkommit att personer som pekas ut i visselblåsningen har informerats om 
den inkomna rapporten i ett tidigt skede när sekretess enligt 17 kap 3 b § i offentlighets- och 
sekretesslagen torde har gällt för att skydda utredningsåtgärder.  
 
Det bör utredas om de personer som pekas ut som ansvariga för ett eventuellt missförhållande 
har informerats vid en lämplig tidpunkt och på ett lämpligt sätt. Det bör särskilt utredas om 
det stämmer att en person som i visselblåsarrapporten anges som ansvarig för 
missförhållanden har pekats ut i ett sammanhang där ett flertal personer varit närvarande.   
 
I sammanhanget har visselblåsningen diarieförts på SMN när det är KS som är primär nämnd.  
Det bör utredas huruvida diariehantering med tillhörande rutiner varit tillfredställande. 
 
Beslutsunderlag 
Beredningsskrivelse uppdrag om sekretessutredning 
 
Yrkande 
Gun-Marie Daun (KD): 

1. En arbetsgrupp bestående av kommunstyrelsens presidium och ytterligare två 
ledamöter från (en) majoritet och (en) opposition ges i uppdrag att vidta åtgärder för 
att en sådan utredning ska kunna vidtas och äger rätt att närmare instruera den 
utredare som anlitas. 
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2. Återrapportering av de slutsatser som den externa utredaren kommer fram till ska ske 
till kommunstyrelsen utan beredning. 

Miguel Odhner (S): Bifall till förslag till beslut i beredningsskrivelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Miguel Odhners (S) yrkande mot Gun-Marie Dauns (KD) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta Miguel Odhners (S) yrkande.  

 
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till Miguel Odhners (S) yrkande och  
Nej-röst för bifall till Gun-Marie Dauns (KD) yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster för Miguel Odhners (S) yrkande och 8 nej-röster för Gun-Marie Dauns (KD) 
yrkande antar kommunstyrelsen Miguel Odhners (S) yrkande. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)  X  
Ove Wiktorsson (C)  X  
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Ryberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Elisabeth Mattsson (L)  X  
Jonas Andersson (S) X   
Mikael Wintell (UP)  X  
Marcus Adiels (M) X   
Greger Plannthin (SD)  X  
William Hult (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
Michael Karlsson (L)  X  
Erik Andreasson (V)  X  
Charlotta Windeman (M) X   
Miguel Odhner (S) X   

Summa: 9 8 0 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen anlitar extern utredare för att granska om det har förekommit 

fel i den sekretessbedömning som har gjorts avseende den externa utredningen, 
såväl som om personer som har pekats ut som ansvariga för missförhållanden har 
informerats om den inkomna rapporten på ett sätt som har äventyrat utredningen 
samt om det har inneburit att sekretessens föremål inte har beaktats och 
tystnadsplikten inte följts.  
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2. Kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att vidta åtgärder för att en sådan 

utredning ska kunna vidtas och äger rätt att närmare instruera den utredare som 
anlitas.  

 
3. Återrapportering av de slutsatser som den externa utredaren kommer fram till ska 

ske till kommunstyrelsen.  
__________ 
Extern juridisk medverkan beviljades närvarande vi handläggning av ärendena, 
sekretessförbindelse har upprättats. 
Kristdemokraterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna, Utvecklingspartiet och 
Vänsterpartiet lämnar en gemensam anteckning till protokollet, se bilaga. 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Miljöpartiet lämnar en gemensam anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 293/2024 

Implementering av CCS/CCU på del av Sävenäs avfallsvärmekraftverk till 
2030 (Dnr KS2024/1171) 

Sammanfattning 
Renova hemställer till kommunfullmäktige i delägarkommunerna om ett ställningstagande 
till en inriktning att fortsatt utreda att implementera CCS/CCU-teknik på en förbränningslinje 
på Sävenäs avfallskraftvärmeverk till 2030 med fortsatt möjlighet att nå nettonollutsläpp av 
koldioxid senast 2045. Frågan om en eventuell investering anses vara av större principiell vikt 
och därför inhämtas ställningstaganden från ägarkommunerna. Ägarna utgörs av 
kommunfullmäktige i Göteborg, Mölndal, Kungälv, Lerum, Stenungsund, Härryda, Partille, 
Ale, Öckerö och Tjörn.  

 
Utsläppen av koldioxid belastar främst Göteborgs kommun även om avfallet kommer från 
hushåll och verksamheter i alla kommuner. Göteborgs Stads klimatplan har målsättningen att 
den territoriella klimatpåverkan ska vara ”nära noll” år 2030 och Sverige har målsättningen att 
nå nettonoll år 2045.  
 
Renovas klimatpåverkan består till överväldigande del av koldioxid som uppstår vid 
energiåtervinning (förbränning) av avfall. Koldioxiden har både biogent (ca 60%) och fossilt 
(ca 40%) ursprung. Den fossila koldioxiden kommer till allra största delen från plast i avfallet 

 
Renova har under de senaste åren utrett vilka möjligheter bolaget har att möta nationella och 
lokala mål med avseende på verksamhetens klimatpåverkan. Det har resulterat i tre möjliga 
framtida scenarier (A,B och C)  som konsekvensbedömts. Den föreslagna inriktningen är 
Scenario B, det vill säga implementering av CCS/CCU på en av fyra linjer till 2030 med 
konsekvens att Renovas klimatpåverkan bedöms halveras. Scenario A är att implementera 
CCS/CCU-teknik på två av fyra linjer till 2030 och scenario C är att inte arbeta med 
CCS/CCU-teknik överhuvudtaget förrän det blir krav i lagstiftning eller i miljötillstånd. 
 
En implementering av scenario B bedöms minska Renovas nettoutsläpp av fossil koldioxid 
från ca 200 000 ton till ca 100 000 ton årligen. Analysen utgår från att infångning och lagring 
av biogen koldioxid kan kvitteras mot utsläpp av fossil koldioxid.  
 
Sammantaget bedömer Renova att det finns möjlighet att delvis nå lokala klimatmål och helt 
nå nationella klimatmål och mål inom EU med den föreslagna inriktningen. 
 
Förvaltningen ser att det är många olösta frågor inför ett kommande investeringsbeslut. De 
största osäkerheterna avser ekonomiska frågor och vart koldioxiden ska ta vägen. En 
inriktning på koldioxidinfångning som klimatåtgärd skulle ge stora kostnadsökningar. I ett 
räkneexempel har Renova ansatt att halva den tillkommande kostnaden bärs av energikunder 
och halva av avfallskunder. Med en sådan fördelning skulle behandlingsavgiften öka med cirka 
200 kronor per ton avfall. Detta skulle innebära en extra taxehöjning på 7 procent på den fasta 
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och rörliga avgiften eller en höjd årsavgift med cirka 170 kronor per villahushåll (2024 års 
avgifter).   

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Implementering av CCS/CCU på del av Sävenäs avfallsvärmekraftverk till 
2030 
Bilaga Beslutsunderlag Renovas framtida klimatambition 2024-04-22 
Bilaga Bilaga Underlag till tjänsteutlåtande Klimatambition för Renova 2024-02-28 
Bilaga Följebrev Hemställan om ägarkommunernas ställningstagande 
Bilaga Protokollsutdrag - Implementering av CCS/CCU på del av Sävenäs 
avfallsvärmekraftverk till 2030 - Utskottet för Samhälle och utveckling 

 
Under sammanträdet 
Renovas VD, Anders Åström, informerar om ärendet under sammanträdet. 

Förslag till Kommunfullmäktige  
1. Kungälvs kommun tillstyrker den inriktning som Renovas styrelse beslutat om. 

Inriktningen är att utreda implementering av CCS/CCU-teknik på en av fyra 
förbränningslinjer på Sävenäs avfallskraftvärmeverk till 2030 med fortsatt 
möjlighet till implementering för att nå nettonollutsläpp av koldioxid senast 2045. 

__________ 
Sverigedemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 294/2024 

Ändring av redovisning av pensionsmodell (Dnr KS2024/2446) 

Sammanfattning 
 
Kommunstyrelsen gav 2023-03-29 §90/2023 kommundirektören med förvaltning i uppdrag att 
utvärdera beslutet om att redovisa kommunens totala pensionsåtagande som en skuld i 
balansräkningen. Utvärderingen ska innehålla en aktuell omvärldsanalys, fördelar och 
nackdelar med vald redovisning på kort och lång sikt. Utredningen ska utgöra ett underlag för 
eventuellt reviderad politisk överenskommelse. Uppdraget gavs i samband med att 
redovisningsansvarig informerade om modeller för redovisning av pensioner. Samma 
information presenterades för ekonomiberedningen 30 maj 2023.  
 
Förvaltningen har tagit fram en rapport avseende pensionsredovisning som innehåller 
information om de olika modellerna för redovisning av pensioner. Rapporten har överlämnats 
till kommunstyrelsens presidium för partiberedning i enlighet med den ursprungliga 
partiöverenskommelsen.  
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 2 maj 2024 beslutade kommunfullmäktige om att 
ge kommunstyrelsen i uppdrag att och föreslå tillbakagång av redovisningsmodell för 
pensionsförpliktelser enligt s.k. blandmodellen (KS2024/0260, KF§65/2024). 
 
Förvaltningen har utvärderat nuvarande modell samt genomfört en omvärldsbevakning i 
enlighet med uppdrag från kommunstyrelsen. Förvaltningen arbetar idag efter politiskt beslut 
som togs 2006 (KS2005/487, KF§139/2005, vilket innebär att kommunen redovisar 
ansvarsförbindelsen som en avsättning i balansräkningen enligt den så kallade 
fullfonderingsmodellen. Beslutet innebar att kommunen har en ambitiösare redovisning av 
pensionsskulden än vad lagen säger. Lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR 
2018:597) föreskriver att kommuner och regioner ska redovisa enligt blandmodellen.   
 
Förvaltningen föreslår att Kungälvs kommun övergår till blandmodellen avseende redovisning 
av pensionsåtagande. Övergången börjar gälla 2026-01-01. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Ändring av redovisning av pensionsmodell 
Bilaga Protokollsutdrag - Redovisning av pensioner - information om modeller - 
Kommunstyrelsen 
Bilaga Protokollsutdrag - Genomgång av pensionsmodeller - ekonomiberedningen 
Bilaga Protokollsutdrag - Årsredovisning och koncernbokslut 2023 - Kommunfullmäktige 
Bilaga Protokollsutdrag - Information om pensionsredovisning - Demokratiberedningen 
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Förslag till kommunfullmäktige 
Kungälvs kommun redovisar pensionsåtagandet i enlighet med blandmodellen från 
och med 2026-01-01 

__________ 
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 § 295/2024 

Tillägg till markanvisningsavtal - Ekeblad Bostad AB (Dnr KS2016/2111) 

Sammanfattning 
I december 2019 tecknades ett markanvisningsavtal med Ekeblad Bostad AB om ett område i 
Nordtag som tänktes byggas ut i tre etapper. Första etappen är utbyggd och inflyttad. Ekeblad 
Bostad AB har erhållit bygglov och projekterat de två kvarvarande etapperna så som en 
utbyggnadsetapp. 
 
Under sensommar 2024 har det inkommit synpunkter från boende att det finns fridlysta 
vattensalamandrar i pölar på det aktuella markområdet. I groddjursinventering som 
genomfördes 2017, i samband med detaljplanen påträffades inga vattensalamandrar, så de har 
troligen flyttat in efter att marken röjdes inför byggnation. Förekomsten av fridlysta arter kan 
påverka exploateringen av marken, och behöver därmed utredas innan markförsäljning. En 
artbestämning av vattensalamandrarna kan göras först under våren 2025. 
 
Markanvisningen föreslås därför förlängas på ett år med förutsättningen att hela köpeskillingen 
ska vara Kommunen tillhanda under 2025 ifall ett marköverlåtelseavtal nås.  
 
Förvaltningens bedömning är att projektet tidigare försenats på grund av rådande 
marknadsläge och inte på grund av Ekeblad Bostad ABs agerande. Att Ekeblad Bostad AB 
erhållit bygglov och projekterat området visar dessutom på att de ämnar slutföra projektet. 
Deras förhoppning är att marknaden håller på att vända och att de därmed kan starta projektet 
under 2025. 
 
Intäkten för de delar som exploatören ännu inte har förvärvat kommer skjutas upp ett år, 
vilket påverkar årets intäktsprognos. Då exploatören har vunnit en markanvisningstävling och 
köpeskillingen räknas upp med KPI från datumet då markanvisningsavtalet tecknades bedöms 
inte den slutliga intäkten påverkas av att markanvisningsavtalet förlängs med ett år. Förekomst 
av fridlysta vattensalamandrar kan komma att påverka möjligheten till byggnation och därmed 
även intäkten. 
 
Förvaltningens förslag till beslut:  

1. Upprättat tilläggsavtal till markanvisningsavtal med Ekeblad Bostad godkänns.  
2. Kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att 
underteckna tilläggsavtalet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Tillägg till markanvisningsavtal - Ekeblad Bostad AB 
Bilaga Tillägg marköverlåtelseavtal Ekeblad 
Bilaga Kartbild 
Bilaga Kartbild 
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Bilaga Protokollsutdrag - Tillägg till markanvisningsavtal - Ekeblad Bostad AB - Utskottet för 
Samhälle och utveckling 

Beslut 
1. Upprättat tilläggsavtal till markanvisningsavtal med Ekeblad Bostad godkänns.  
2. Kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att 
underteckna tilläggsavtalet. 

__________ 
Gustav Meuller (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
 
Expedieras till:   
 

Jonas Zachrisson Ekeblad Bostad,       
 

För kännedom till: 
Anders Holm,  
Frida Källberg,  
Stina Gunnarsson,  
 

Mirsad Radoncic, tf. Verksamhetschef Planering och myndighet 
Sektorchef Samhälle 
Plan, mark och exploatering 
Projektenheten 
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 § 296/2024 

Planuppdrag för Detaljplan för parkering, del av Fjällsholmen 1:16 (Dnr 
KS2023/1913) 

Sammanfattning 

Utskottet för Samhälle och utveckling beslutade 2021-06-08 att ge positivt planbesked för 
detaljplan för parkering inom fastighet Fjällsholmen 1:16. Parkeringen är tänkt att vara till för 
de boende i flerbostadshuset på fastighet Fjällsholmen 1:119.  

Marken är redan ianspråktagen för användningen parkering. Detta är dock gjort olovligen, 
åtgärden saknar bygglov och strider i dagsläget mot detaljplanen. I detaljplanen är ytan 
markerad som Allmän plats- Naturområde för äng och kvartersväg.   

Ön Trälen består till största del av friliggande bostadshus. De friliggande bostadshusen har 
skapat yta inom sina tomter som de använder för uppställning av bilar. Detaljplanen medger 
att cirka en fjärdedel av kvartersmarken för de friliggande bostadshusens fastigheter bebyggs 
vilket innebär att det finns yta över inom kvartersmark att använda för parkering.   

Vid det enda flerfamiljshuset (Fjällsholmen 1:119) på ön finns endast en liten yta kvar av 
kvartersmark inom den yta som ligger närmast öns vägar. För att möjliggöra parkering måste 
denna yta göras större.  

I syftet för detaljplanen står att ”Avsikten är att skapa en landskapsanpassad ny bebyggelse. 
Bostäderna planeras för fritidsboende, som kommer att projekteras med en rimlig 
utrustningsstandard”. Det står sedan i planbeskrivningen att ”Någon biluppställning i 
anslutning till husen accepteras ej” samt att ”all parkering för ön Trälen sker på Långholmen”.  

Ön omfattas inte av strandskydd vilket inte heller var fallet när man tog fram den tidigare 
detaljplanen. På grund av öns strandnära läge inträder strandskydd på platsen vid ett 
upphävande av naturmarken till förmån för parkering. En ny detaljplan inom området innebär 
därför att man måste kunna motivera skäl till dispens från strandskyddet alternativt 
upphävande av strandskyddet 

En ny detaljplan för parkering inom delar av den nuvarande detaljplanen bedöms inte 
motverka detaljplanens syfte om landskapsanpassad bebyggelse med rimlig 
utrustningsstandard. Ändring från Naturmark till kvartersmark bedöms för omfattande för att 
ske inom ramen för en ändring. Därför måste en ny detaljplan göras inom de delar man vill 
ändra. Detta innebär att den nu gällande detaljplanen delvis upphävs.  

Ön har inte blivit bilfri så som intentionen är i planbeskrivningen. Det finns dock inget som 
gör att de friliggande bostadshusens parkeringar är olovligen uppförda. Det finns vägar in till 
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ön och inga bestämmelser i den juridiskt bindande plankartan som förbjuder biltrafik. Det 
bedöms därför som rimligt att även de boende i flerfamiljshuset får en parkering vid bostaden. 

För att inte ta mer mark i anspråk för parkering än nödvändigt bedöms det som rimligt att 
delar av de parkeringsytor som tillåts på Långholmen upphävs till förmån för naturmark. 

Utifrån strandskyddets syfte bedöms det också lämpligt att parkering sker vid bostadshuset 
snarare än på idag orörda ytor längre från bebyggelse. Strandskyddet bedöms kunna upphävas 
på platsen utifrån Miljöbalkens 7 kapitel 18 c § punkt 3; 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Planuppdrag för Detaljplan för parkering, del av Fjällsholmen 1:16 
Bilaga Plankostnadskalkyl Fjällsholmen Parkering 
Bilaga Översiktskarta 
Bilaga Protokollsutdrag - Planuppdrag för Detaljplan för parkering, del av Fjällsholmen 1:16 - 
Utskottet för Samhälle och utveckling 

Beslut 
1. Positivt planuppdrag ges, enligt 5 kap. 2 § Plan- och bygglagen (PBL). 
2. Detaljplanen förväntas antas tidigast 2025. 

__________ 
 
Expedieras till:   Exploatör, Planchef 
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 § 297/2024 

Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan Väst (Dnr KS2024/1943) 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad och återfinns i separat protokoll. 
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 § 298/2024 

Remissvar - Översiktsplan Tjörns kommun granskning (Dnr 
KS2024/2158) 

Sammanfattning 
Tjörns kommun har tagit fram ett förslag till ny översiktsplan (ÖP) som på en övergripande 
nivå, visar hur kommunen vill att mark och vatten ska användas, utvecklas och bevaras. ÖP 
ger vägledning för efterföljande planering och byggande, och avser efter antagande ersätta 
kommunens gällande ÖP från 2013. För kommunens havsområden gäller fortsatt FÖP Hav 
Tjörn Orust (fördjupad översiktsplan för havet) som antogs av kommunfullmäktige i 
november 2023. Kungälvs kommun har getts möjlighet att yttra sig över förslaget och 
granskning pågår från den 30 september till 1 december 2024. 
 
Tjörns förslag till ny ÖP tar avstamp i kommuns vision ”Möjligheternas ö hela året och för 
hela livet” där Tjörn 2035 är en åretruntlevande ö för livets alla faser. Företagsamhet, 
småskalighet och närhet är kommunens kännetecken. Havet, det öppna landskapet och 
kulturen är kommunens unika värden. Visionen anger att Tjörn ska uppnå 20 000 invånare 
2035. Under arbetets gång har dock detta utträtts vidare, och den i ÖP föreslagna 
befolkningsökningstakten har reviderats till 1% med större fokus på en hållbar 
bebyggelseutveckling. Detta innebär att kommunen uppnår befolkningsmålet i visionen 
omkring år 2045, efter att det tillkommit cirka 1800 bostäder. 

 
De områden som främst berör Kungälvs kommun är frågan om kollektivtrafik och förslaget 
om en personfärja mellan Rönnäng och Rökan på Vrångholmen (vid tidigare brofäste för 
Instöbron). Förvaltningens bedömning är positiv till förslaget ur ett turistperspektiv, då främst 
under sommarhalvåret. 
 
Vidare instämmer förvaltningen i att vattenförsörjning är en viktig regional och 
mellankommunal fråga. Såsom anges i Tjörns ÖP bidrar Kungälvs kommun till öns 
vattenförsörjning genom en anslutning till Stenungsunds kommun från vilken Tjörns kommun 
köper delar av sitt dricksvatten. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Remissvar - Översiktsplan Tjörns kommun granskning 
Bilaga Mark- och vattenanvändningskarta granskning 
Bilaga Tjörns översiktsplan - Granskningshandling 
Bilaga Samrådsredogörelse Möjligheternas ÖP 
Bilaga Protokollsutdrag - Remissvar - Översiktsplan Tjörns kommun granskning - Utskottet 
för Samhälle och utveckling 

Beslut 
Kungälvs kommun ställer sig positiva till Tjörns förslag till ny översiktsplan 
(Möjligheternas ÖP) och har inga synpunkter avseende mellankommunala frågor, 
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men vill påpeka att möjliggörande för personfärja mellan Rönnäng och Rökan på 
Vrångholmen i första hand omfattar sommartrafik. 

__________ 
 
Expedieras till:   plan@tjorn.se (Märk yttrandet med diarienummer KS 2024/182) 

För kännedom till: mikaela.danielsson@kungalv.se 
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 § 299/2024 

Svar på remiss av betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister 
(SOU 2024:57) (Dnr KS2024/2223) 

Sammanfattning 
Kungälvs kommun har inbjudits att svara på remissen ”Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 
2024:57)”. 
 
Utredningens uppdrag har varit att analysera regelverket för hälsodataregister och föreslå regler 
för behandling av personuppgifter från primärvården, om samtliga patienter som behandlas 
inom den specialiserade öppenvården samt personuppgifter som avser rekvisitionsläkemedel. 
Inom ramen för förslaget om behandling av personuppgifter från öppenvården har det ingått 
att föreslå regler som möjliggör behandling av uppgifter om väntetider och vårdköer. I 
uppdraget har det också 
ingått att föreslå ett samlat regelverk för hälsodataregister som är förenligt med 
regeringsformens normgivningskrav liksom med EU:s dataskyddsförordning. 
 
Förvaltningen har inga synpunkter på förslaget och föreslår att Kungälvs kommun har tagit del 
av 
remissen utan att lämna några synpunkter. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Svar på remiss av betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 
2024:57) 
Bilaga Remissmissiv betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 2024_57).docx 
Bilaga Remissutskick av betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 
2024_57).msg 
Bilaga SOU 2024_57.pdf 
Bilaga Protokollsutdrag - Svar på remiss av betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister 
(SOU 2024:57) - Utskottet för Trygghet och stöd 

Beslut 
Kungälvs kommun har tagit del av remissen, ett nytt regelverk för hälsodataregister, och 
lämnar inga synpunkter på förslaget.  

__________ 
 
 
Expedieras till:   s.remissvar@regeringskansliet.se (Ange dnr S2024/01695)  

För kännedom till: s.sl@regeringskansliet.se  
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 § 300/2024 

Överklagande av länsstyrelsens beslut om nedläggning av jordbruksmark 
dnr 29488-2024 (Dnr KS2024/2260) 

  
 Paragrafen förklaras omedelbart justerad och återfinns i separat protokoll. 
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 § 301/2024 

Granskningsrapport "Översiktlig granskning - delårsrapport per 2024-08-
31" (Dnr KS2024/2382) 

Sammanfattning 

De förtroendevalda revisorerna i Kungälvs kommun har givit KPMG i uppdrag att genomföra 
en översiktlig granskning av delårsrapport per 2024-08-31.  
 
I bifogad granskningsrapport lämnas beskrivning av gjorda iakttagelser och bedömningar. 
Revisorerna översänder här rapporten till kommunstyrelsen samt för kännedom till 
kommunfullmäktige. 
 
Som framgår av granskningsrapporten följer kommunen fortfarande inte lag om kommunal 
bokföring och redovisning. 
 
Vi har tidigare rekommenderat att kommunen anpassar redovisningen till vid varje tillfälle 
gällande regler i lagen om kommunal bokföring och redovisning. Frågan om redovisning av 
kommunala pensionsförpliktelser har varit föremål för regeringens och riksdagens behandling, 
proposition 2022/23:119, under 2023 samt dessförinnan behandlats i den statliga utredningen 
SOU 2021:75. Det av riksdagen fattade beslutet 2023 innebär att reglerna för redovisning av 
kommunernas pensionsåtagande inte har förändrats. 
 
Kommunrevisionen noterar även kommunfullmäktiges beslut 2024-05-02 (§ 65/2024) att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att utreda och föreslå tillbakagång av redovisningsmdodell för 
pensionsförpliktelser enligt s.k blandmodell. 
 
Det har ännu inte presenterats någon från ovan nämnda utredning eller resultat av denna. 
 
Kommunrevisionen önskar, senast den 20 december 2024, kommunstyrelsens skriftliga 
kommentarer till KPMG:s granskningsrapport och revisionens synpunkter enligt ovan.  

Beslut 
Ärendet remitteras till förvaltningen för vidare behandling. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 302/2024 

Granskningsrapport Granskning av särskilt stöd i grundskolan (Dnr 
KS2024/2425) 
 
Sammanfattning 
De förtroendevalda revisorerna i Kungälvs kommun har givit KPMG i uppdrag att genomföra 
en granskning av kommunens arbete med särskilt stöd inom grundskolan.  
 
Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2024.  
 
Syftet med granskningen var att bedöma om kommunstyrelsen genom sin styrning säkerställer 
att barn i behov av särskilt stöd får det i enlighet med gällande styrdokument.  
 
KPMG:s samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen delvis har 
säkerställt att barn i behov av särskilt stöd får det i enlighet med gällande styrdokument.  
 
Mot bakgrund av granskningen rekommenderar vi kommunstyrelsen att:  
- besluta om resursfördelningsmodell, inklusive socioekonomisk omfördelning, så att en 
resursfördelning utifrån elevers olika förutsättningar och behov säkerställs. (2 kap. 8 b § SkolL. 
Se även 6 kap. 38 § 1 p. KL)  
 
- säkerställa att elevhälsan vid varje skolenhet har en omfattning som möjliggör att arbetet 
främst är förebyggande och hälsofrämjande och att samråd i utredning av särskilt stöd sker. (2 
kap. 25 § och 3 kap. 7 § 2 st. SkolL)  
 
- göra en fördjupad uppföljning av förutsättningar för och arbetet med särskilt stöd för att 
säkerställa att elever likvärdigt får det särskilda stöd som de behöver. (2 kap. 8 §, 3 kap. 7 § 3 
st. samt 4. kap 3 och 5 §§ SkolL)  
 
- besluta om dokumenterat systematiskt kvalitetsarbete, i vilket ingår att tydliggöra insatser att 
genomföra för att utveckla utbildningen eller åtgärda brister. (4 kap. 3 och 7 §§ SkolL. Se även 
6 kap. 38 § 1 p. KL)  

Kommunrevisionen önskar, senast den 20 februari 2025, kommunstyrelsens skriftliga 
kommentarer till KPMG:s granskningsrapport och våra synpunkter enligt ovan. 

Beslut 
Ärendet remitteras till förvaltningen för vidare behandling. 

__________ 
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 § 303/2024 

Granskningsrapport Granskning av uppföljning, kontroll och insyn hos 
externa utförare (Dnr KS2024/2426) 
 
Sammanfattning 
De förtroendevalda revisorerna i Kungälvs kommun har givit KPMG i uppdrag att genomföra 
en granskning av kommunens uppföljning, kontroll och insyn hos externa utförare inom 
äldreomsorgen.  
 
Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2024.  
 
Syftet med granskningen var att bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt en ändamålsenlig 
uppföljning, kontroll och insyn av externa utförare inom äldreomsorgen.  
 
KPMG:s samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen delvis har 
säkerställt en ändamålsenlig uppföljning, kontroll och insyn av externa utförare inom 
äldreomsorgen.  
 
Mot bakgrund av granskningen rekommenderar vi kommunstyrelsen att:  
 
- Tydliggöra vilka styrande dokument externa utförare ska följa i enlighet med 
kommunfullmäktiges program för uppföljning och insyn.  
 
- Tydliggöra hur och vilka av kommunens mål externa utförare ska bidra till i enlighet med 
kommunfullmäktiges program för uppföljning och insyn.  
 
- Säkerställa att det finns riktlinjer för uppföljning och kontroll avseende särskilt boende i 
enlighet med de krav som framgår i kommunfullmäktiges program.  
 
- Säkerställa att kommunfullmäktige årligen får en redovisning av hur arbetet med uppföljning, 
kontroll och insyn genomförts av externa utförare i enlighet med kommunfullmäktiges 
program för uppföljning och insyn.  
 
- Säkerställa att den självskattning som beskrivs i uppföljningsplanen för LOV genomförs och 
rapporteras till kommunstyrelsen i kvalitets- och patientsäkerhetsberättelsen.  

Kommunrevisionen önskar, senast den 20 februari 2025, kommunstyrelsens skriftliga 
kommentarer till KPMG:s granskningsrapport och våra synpunkter enligt ovan. 

Beslut 
Ärendet remitteras till förvaltningen för vidare behandling. 

__________ 
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 § 304/2024 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning (Dnr KS2024/2456) 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad och återfinns i separat protokoll. 
 

  



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2024-11-13 
Sida  42 (49) 

 
 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 
 

 § 305/2024 

Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 2 2024 (Dnr KS2024/1284) 

Sammanfattning 
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lag om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS, ska 
Sociala myndighetsnämnden varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) de gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre 
månader från dagen för beslutet. Rapporteringen omfattar även avbrott i verkställighet om 
avbrottet är längre än tre månader. 
 
För kvartal 2, 2024, inrapporterades 73 individrapporter till IVO varav 11 beslut är verkställda 
under perioden, 8 beslut som avslutats utan verkställan och 53 beslut som kvarvarande ej 
verkställda.  
 
I de 73 individrapporterna hade de enskilda i 19 fall ej fått erbjudande inom 3 månader.  
I 41 av individrapporterna ligger det huvudsakliga skälet till dröjsmålet med verkställighet hos 
den enskilde och i 32 av individrapporterna hos kommunen. 46 av besluten avser kvinnor och 
27 av besluten män. 29 beslut är äldre än ett år. 
 
Av de vid 30 juni återstående ej verkställda besluten ligger det huvudsakliga skälet till 
dröjsmålet hos den enskilde i 25 fall.  
 
En statistikrapport har sammanställts till Kommunrevisionen över de individrapporter som 
anmälts till IVO. Samma rapport redovisas till Kommunfullmäktige. 
 
Plan finns för byggnation av bostad med särskild service samt särskilt boende för att möta 
behov. Det finns beskrivet i lokalförsörjningsplanen som årligen uppdateras i samband med 
budgetprocessen.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 2 2024 
Bilaga Statistikrapport kvartal 2, 2024 
Bilaga Protokollsutdrag - Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 2 2024 - Sociala 
Myndighetsnämnden 
Bilaga Protokollsutdrag - Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 2 2024 - Utskottet för 
Trygghet och stöd 

Förslag till kommunfullmäktige 
Statistikrapport ”Ej verkställda beslut för kvartal 2, 2024”, antecknas till protokollet. 

__________ 
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 § 306/2024 

Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige (Dnr KS2024/2031) 

Sammanfattning  
 I arbetsordningen för kommunfullmäktige regleras hur interpellationer ska behandlas inför 
och under kommunfullmäktiges sammanträden. 
 
För att få en bättre debatt under sammanträdena har demokratiberedningen haft uppe 
formerna för interpellationen så att alla ledamöter ska ha samma förutsättningar att ta del av 
svaret och debatten under sammanträdet.  

 
Demokratiberedningen föreslås att följande revideras i enlighet med upprättat förslag på 
arbetsordning: 
- Interpellationen ska vara överlämnad till förvaltningen senast klockan 17:00 en vecka innan 

det sammanträde vid vilket den är avsedd att framställas 
- Svar på interpellationen ska vara överlämnad till interpellanten och övriga ledamöter samt 

ersättare två dagar innan sammanträdet då interpellationen tas upp. Kommunfullmäktiges 
sekreterare ansvarar för att svaret på interpellationen läggs i mötesverktyget.  

- Vid konvertering av en fråga till interpellation gäller reglerna för interpellation under punkt 
5.2. 

Utöver förslagen avseende interpellationer, föreslås ett antal redaktionella förändringar utifrån 
ändrad förvaltningsorganisation.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Arbetsordning för kommunfullmäktige med ändringar 
Arbetsordning för kommunfullmäktige färdigt förslag 
Förvaltningens bedömning 
Protokollsutdrag – Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige - 
Demokratiberedningen 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Förslag till revideringar i arbetsordning för kommunfullmäktige antas.  

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 307/2024 

Revidering av arbetsordning för beredningar (Dnr KS2024/2032) 

Sammanfattning 
I arbetsordningen för beredningen regleras beredningens ansvar och uppdrag inklusive 
beredningspresidiets. 
 
Efter beslut i kommunfullmäktige 2024-06-13 gavs demokratiberedningen i uppdrag att se över 
process och beslut av beredningsskrivelser.  
 
Demokratiberedningen har haft uppe uppdraget och undersökt lösningar för att göra 
processen tydligare och för att se till så att alla partier blir inkluderade i framtagandeprocessen 
även om de inte är representerade i beredningen. 
 
Demokratiberedningen föreslås att följande läggs in i arbetsordningen: 
- Beredningsordförande avsvarvar för att beredningens partiremisser tillsänds gruppledarna 

för varje parti representerade i kommunfullmäktige, ordförande ansvarar även för att ta 
fram en hållbar tidsplan på minst en månad.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Arbetsordning för beredningar med ändringar 
Arbetsordning för beredningar färdigt förslag 
Förvaltningens bedömning 
Protokollsutdrag – Revidering av arbetsordning för beredningar - Demokratiberedning 

 Förslag till kommunfullmäktige 
1. Förslag till arbetsordning för beredningar antas. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 308/2024 

Styrdokument – revidering av God ekonomisk hushållning (Dnr 
KS2024/2321) 

Sammanfattning 
Ekonomiberedningen föreslår revideringar i styrdokumentet God Ekonomisk Hushållning och 
resultatutjämningsreserv (RUR).  
 
Revideringarna innebär korrigering samt förtydligande av resultatutjämningsreserv (RUR) och 
tillägg av resultatreserv (RER).  
 
Ekonomiberedningen föreslår att upprättat förslag antas att gälla.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Styrdokument – revidering av God ekonomisk hushållning 
Bilaga God Ekonomisk Hushållning och resultatutjämningsreserv (RUR) - färdigt förslag 
Bilaga God Ekonomisk Hushållning och resultatutjämningsreserv (RUR) - med ändringar 
Bilaga Förvaltningens bedömning 
Bilaga Protokollsutdrag - Styrdokument – revidering av God ekonomisk hushållning - 
Ekonomiberedningen 

Förslag till Kommunfullmäktige 
Upprättat förslag, riktlinjer God Ekonomisk Hushållning och 
resultatutjämningsreserv (RUR), antas.   

__________ 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 309/2024 

Redovisning Lex Maria kvartal 3 2024 (Dnr KS2024/2250) 
 

Ärendet utgår. 
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 § 310/2024 

Rapporter från ledamöter med uppdrag i bolag/och eller region 
  
  

Miguel Odhner (S), kommunstyrelsens ordförande, informerar om fölande: 
Styrelseprotokoll Samordningsförbundet Älv och Kust 2024-10-25 
Ekonomin krymper i samordningsförbundet. Försäkringskassan har beslutat att man inte får 
använda EU-pengar längre. Kommunen har fått förfrågan om att driva den administrativa 
delen och förvaltningen har tackat nej. Stenungssund tar hand om rollen att göra de 
administrativa delarna.  

 
 Protokoll BORF Direktionssammanträde 2024-10-30 är utsänt. 

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 311/2024 

Information angående Bohus Räddningstjänstförbunds budget 2025 – 
2028 utifrån medlemsamråd 2024-10-23 

  
Miguel Odhner (S), kommunstyrelsens ordförande, informerar om Bohus 
räddningstjänstförbunds budget 2025 – 2027. Kungälv står för cirka 60% av direktionen, Ale 
cirka 40 %, långa diskussioner kring innevarande och nästvarande år har hållits. Man klarar inte 
hålla borta underskott och kostnadsökningar för nuvarande och nästkommande år. BORF 
lämnar ett förslag av ekonomisk och strukturell karaktär. 

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet. 

__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  

 
 
 

  



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2024-11-13 
Sida  49 (49) 

 
 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 
 

 § 312/2024 

Dialogfrågor från kommunrevisionen 
 

Kommunstyrelsen går igenom de utsända frågorna från kommunrevisionen och ledamöterna 
lämnas utrymme att lämna yttranden på det som önskas skickas med presidiet inför deras möte 
med kommunrevisionen 15 november.  

Beslut 
Informationen antecknas till protokollet 

__________ 
 
 



 

Anteckning från SMMP avs. ärende 265/24, 266/ 24, 267/24 
Ärendena berör Information kring utredning av uppdrag rörande socialtjänstinsatser, 
ställningstagande enligt visselblåsarlagen samt sekretessutredning. 

 

Kommunstyrelsen tar allvarligt på alla visselblåsningar om eventuella felaktigheter och det är 
viktigt att de blir ordentligt utredda. Ingen medarbetare eller politiker har utifrån vad som kunnat 
konstateras i den externa utredningen gjort sig ansvarig för något som föranleder arbetsrättsliga 
åtgärder eller polisanmälan. Förtroendet för chefer och medarbetare är obrutet. 
Visselblåsningen är externt utredd, beslut är fattat och skall verkställas både inom politik och 
förvaltning. 

Det är sociala myndighetsnämnden som fattar beslut i den här typen av ärenden genom 
delegation till Trygghet och Stöds tjänstepersoner. Det är nämnden som ansvarar för besluten. 
Sociala myndighetsnämndens ordförande har efter händelsen givit i uppdrag att utreda 
hanteringen av ärendet vilket välkomnas. 
 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt är i princip begränsad till att göra påpekanden, lämna råd och 
anvisningar och äger inte rätt att i en annan nämnds ställe besluta att en viss åtgärd ska vidtas, 
gripa in i myndighetsutövning eller dylikt. Därför lämnar kommunstyrelsen rekommendationer 
till sociala myndighetsnämnden att reflektera över.  

Kommunstyrelsen har fattat beslut att hela förvaltningen i samråd med fackliga skall återkomma 
med förslag på åtgärder för att säkerställa en trygg och rättvis arbetsmiljö. Det skall även anlitas 
externt stöd för särskilda insatser inom område myndighetsutövning.  

Det externa stödet behöver sättas in inom området myndighetsutövning då det är där man 
särskilt upplever att integritet/yrkesroll har stukats. Det externa stödet omfattar all 
myndighetsutövning samt det som kan komma att påverka densamma. 

Det kan konstateras att arbeta i en politiskt styrd organisation som är en offentlig verksamhet, 
innebär också att vara en del av demokratin, det offentliga samtalet och granskandet av det 
gemensamma. Det kan vara påfrestande för medarbetare - särskilt inom myndighetsutövning 
som bygglov och socialtjänst.  

Det är kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att de av kommunfullmäktiges fastslagna 
värderingar och arbetssätt speglar en trygg och rättvis arbetsmiljö där det råder ett klimat där 
alla kan bidra men ändå tala fritt och oförställt. Det finns en väg fram byggd på fastslagna 
värderingar och arbetssätt som ska följas och dessutom med respekt. 

 

 

Ledamöterna för S, M, MP i KS 

 

  



 
Bilaga.  

Beslut i 8 punkter fattat och skall genomföras.  

1. Stärk intern utbildning och kommunikation om gällande processer och 
delegeringsordning. 

2. Överväg i vilken omfattning politiker ska offentliggöra åsikter kring beslut i enskilda 
ärenden. 

3. Arbeta för att skapa en tryggare arbetsmiljö där anställda vågar uttrycka sina åsikter. 

4. Kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att ordna tillfällen för dialog kring 
yttrandefrihet och politisk kommunikation i enskilda ärenden utifrån förtroendevalda och 
tjänstepersoners olika roller och ansvar. 

5. Kommundirektör i samråd med fackliga, ges i uppdrag att inom ramen för kommunens 
ordinarie utvecklingsarbete och vid nyanställning vidareutveckla och öka chefer och 
medarbetares kunskap och förståelse utifrån styrande dokument som våra värderingar, 
hälso-arbetsmiljöpolicy och delegeringsordning. Förvaltningen skall återkomma med 
förslag på åtgärder för att utifrån styrande dokument säkerställa en trygg och rättvis 
arbetsmiljö. Särskilda insatser skall riktas inom område myndighetsutövning och i denna 
del ska externt stöd anlitas. 

6. Kommunstyrelsen anlitar extern utredare för att granska om det har förekommit fel i den 
sekretessbedömning som har gjorts avseende den externa utredningen, såväl som om 
personer som har pekats ut som ansvariga för missförhållanden har informerats om den 
inkomna rapporten på ett sätt som har äventyrat utredningen samt om det har inneburit 
att sekretessens föremål inte har beaktats och tystnadsplikten inte följts. 

7. Kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att vidta åtgärder för att en sådan utredning 
ska kunna vidtas och äger rätt att närmare instruera den utredare som anlitas. 

8. Återrapportering av de slutsatser som den externa utredaren kommer fram till ska ske till 
kommunstyrelsen. 

 

Rekommendationer till sociala myndighetsnämnden att reflektera över;  

1. Överväg att revidera delegationsordningen vid beslut som rör akut hemlöshet 

2. Kvalitetssäkra kommunens rekommendationer om sådana lämnas 

3. Om utvecklingsarbete behövs i bemötandefrågor samt att säkerställa att 
behovsbedömning alltid genomförs i ett tidigt skede. 

4. Stärk relationen mellan nämndens politiker och professionens tjänstemän för att öka 
förståelsen kring roller och uppdrag. 

 



Anteckning till protokollet gällande Beredningsskrivelse (KS 2024/2486-1) 
 
 
 

Den samlade oppositionen inkommer med följande anteckning gällande 
missivtexten i denna beredningsskrivelse 

 
Det förekommer en allvarlig missuppfattning att texten (missivet) i en 
beredningsskrivelse inte är ”så viktig” utan det är besluten som är det viktigaste. Vi 
instämmer att besluten är viktiga men texten är inte oviktig då den skall logiskt leda fram 
läsaren till de förslag till beslut som föreslås. 
Med detta i beaktande anser inte Oppositionen att denna beredningsskrivelse stämmer 
överens med det mtrl som finns att tillgå i ärendet såväl skriftligt som muntligt. Vi vill 
lyfta fram några av de väsentligaste avvikelserna nedan.  
   
Vi anser inte att det vid denna tidpunkt går att utesluta att någon gjort sig ansvarig för 
aktiviteter som föranleder arbetsrättsliga åtgärder, till skillnad från vad som 
framkommer i första stycket på beredningsskrivelsen. Detta är något som 
förhoppningsvis kommer att kunna besvaras efter att den externa granskningen har 
skett. Detta har kommunstyrelsen också beslutat i ett annat ärende att så skall ske. Vi 
anser att det vore klädsamt att också invänta resultatet ifrån denna externa utredning, 
annars är det uppdraget onödigt. 
 
Under rubriken ”Ärendet”, gör sig författaren till tolk för de rekommendationer som 
Setterwalls skriver om i sin rapport. Vi anser inte att det finns stöd för punkten ”överväg i 
vilken omfattning politiker skall oUentliggöra åsikter kring beslut i enskilda ärenden” 
 
Andra punkten handlar om möjligheter att skapa en tryggare arbetsmiljö där anställda 
vågar uttrycka sina åsikter. Vi anser att man först utreder varför det ser ut som det gör 
och varför det upplevs vara en tysthetskultur och därefter åtgärda det. I nuvarande 
formulering är det för svagt förslag till åtgärd. 
 
Svaren på anmälarens frågor 

1.  
 framgår tydligt av den muntliga redovisning som 

Setterwalls presenterade på kommunstyrelsens sammanträde. Detta speglas 
inte i beredningsskrivelsen. 

2. Står kommunen emot artiklar i media osv? Svaret i Beredningsskrivelsen är Ja 
men i dialog med Setterwalls är svaret ett tydligt nej i detta fall.  
 

Vad rör politiken och den möjlighet att uttala sig i individärenden, är det tydligt enligt oss 
i oppositionen, dvs man uttalar sig inte i individärenden. Dock kan detta vara 
situationsbaserat. Det framkommer i Setterwalls rapport att ingen politiker brutit mot 
den nivå varvid ett individärende kan kommenteras. Det handlar till stor till om 
processen kring, och inte i sak, själva individens uppgifter. 
 



Nederst på sidan 3(4) står det att det genom kontrollfrågor har skett aktiviteter som varit 
en del av denna händelsekedja. I muntlig presentation från Setterwalls används 
språkbruk såsom instruerat, beordrat, ”att lösa situationen”, detta återfinns inte i 
beredningsskrivningen vilket vi anser viktigt framkommer.  
 
Ingenstans i beredningsskrivelsen tas det upp att vi som styrelse borde ha informerat 
kommunrevisionen för att de skulle ha fått kännedom om händelseförloppet för att 
sedan i sin myndighetsutövning själva avgöra om de ska gå vidare i sin granskning. 
 
Avslutningsvis anser vi att beredningsskrivelsen bör innehålla en del i ingressen som 
beskriver hur vi som kommun är organiserade vad gäller linjechef struktur i relation till 
våra olika politiska instanser och speciellt i detta ärende Sociala Myndighets Nämnden 
detta då den senare ansvarar för myndighetsutövning inom det sociala området via 
delegation från myndighetsnämnden. Detta är oerhört viktigt eftersom det framkommer i 
ärendet att denna del inte verkar vara känd av berörda parter såsom sig bör. 
 
 
 
SD, UP, L, V, C samt KD 
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Anteckning – Implementering av CCS/CCU (KS2024/1171-2) 

Sverigedemokraterna ser positivt på fortsatt utredning av att implementera CCS/CCU på EN av fyra 

förbränningslinjer vid Sävenäs avfallsvärmeverk, scenario B. 

Att införa CCS/CCU på EN förbränningslinje kan bidra till att de nationella utsläppsmålen nås.  

Kommunens lokala energiplan och koldioxidbudget är konstruerade så att utsläppsmålen gäller 

geografiska områden. Göteborgs stad ansvarar därmed för sitt geografiska område precis som 

Kungälvs kommun ansvarar för sitt. 

Att införa CCS/CCU på TVÅ förbränningslinjer stödjer visserligen Göteborgs stads utsläppsmål som är 

mycket ambitiösare än Sveriges utsläppsmål, men det anser Sverigedemokraterna är en lokal fråga för 

Göteborgs stad och inget som Kungälvs skattebetalare ska finansiera. 

Det är också viktigt att utredningen innehåller analyser om investeringar, driftskostnadskonsekvenser, 

alternativkostnad och tekniska lösningar för hela processen ända fram till 

slutförvaring/återanvändning. 

Sverigedemokraternas ingång i ärendet är att en eventuell investering i CCS/CCU INTE ska drabba vare 

sig Kungälvs abonnenter eller skattebetalare ekonomiskt. Den gröna omställningen i samhället kostar 

pengar men detta måste i görligaste mån hanteras inom ordinarie verksamhet då kommunens 

invånare annars riskerar att drabbas av många liknande kostnadsökningar på många olika områden.   

 

Sverigedemokraterna 

Greger Plannthin - Oppositionsråd, Samhälle och utveckling 

Patrik Ryberg – Oppositionsråd, Bildning och lärande 

Peter Skoglund Ferrari – Ersättare, kommunstyrelsen 




